
 

 

 

 

Algemene beschouwingen Begroting 2016  

Voorzitter, 

Gemeentebelangen kijkt met trots naar de huidige begroting. De eerste echte vanuit dit 
college. 
 
Als eerste willen wij onze dank en complimenten uitspreken aan alle opstellers van de 
stukken. Wederom zien wij meer inzicht dan voorheen in de gemaakte beleidskeuzes en 
de invloed hiervan op de cijfers. Ook dank voor de beantwoording van de schriftelijke 
vragen.  Al zouden we graag in het proces rondom de begroting extra ruimte willen zien 
om in discussie te gaan over de meer technische zaken na de beantwoording door het 
college. Wij zien graag een voorstel hiertoe. 
 
Het onderzoek rondom het pontje en de nadere uitwerking rondom het Huis van de Stad 
zijn twee belangrijke zaken die Gemeentebelangen Rijswijk gelukkig terugvind in de 
begroting.  
 
Huis van de Stad 
Onze fractie dankt het College voor de voortgangsnotitie die wij van u hebben ontvangen. 
Deze biedt een helder inzicht in faseringsmogelijkheden en derden functies die het Huis 
van de Stad vorm kunnen geven. Wij merken dat het Huis van de Stad leeft bij vele 
inwoners en vragen u om in dit verband door te pakken op de huisvestingsvraagstukken 
van maatschappelijke voorzieningen zoals bijvoorbeeld Trias. Het concept van het Huis 
van de stad kan wat ons betreft de oplossing bieden. 
 
Pontje over de Vliet 
Voorzitter, Gemeentebelangen Rijswijk heeft met genoegen geconstateerd dat het civiel- 
en vergunning technisch mogelijk is om het pontje over de Vliet opnieuw in de vaart te 
nemen. Een eerste belangrijke stap is door het college gezet om door middel van een 
objectief onderzoek vast te stellen of er behoefte is naar het opnieuw in de vaart nemen 
van het pontje. Ook in sociaal opzicht verbond het pontje de wijken aan beide zijden van 
de Vliet en was daarmee meer dan alleen een openbaar vervoer verbinding. Dit moet 
zeker worden meegenomen in de discussie net zoals de mogelijkheid dat opgeleide 
vrijwilligers de pont exploiteren. GBR is zeer enthousiast en staan positief ten opzichte van 
de terugkeer van Keereweer. 
 
 
Woningbouwontwikkeling 
Voorzitter, "Rijswijk is hot op de woningmarkt" zo stelde onze wethouder Van der Meij 
onlangs in een artikel in de Rijswijkse Krant. Het ene na het andere bouwinitiatief wordt 
aangekondigd, waarmee RijswijkBuiten meer en meer het paradepaardje in de regio 
wordt. Onze complimenten aan het College en in het bijzonder het Programmabureau 
RijswijkBuiten. Wel zijn we van mening dat de komst van een supermarkt en de 
ontwikkelingen van het Wilhelminapark een goede afstemming behoeven, omdat dit verder 
gaat dan alleen RijswijkBuiten. Kan het College hier haar visie op geven? 



 

 

 

 

 

 
Er lijkt een duidelijk begin gemaakt te worden met de transformatie van leegstaande 
kantoren naar woningbouw. Uw eerste analyse over het Bogaardgebied laat duidelijk zien 
dat transformatie naar een woon- en verblijfsgebied met een breed voorzieningenaanbod 
HET toekomstscenario is voor dit gebied. Mogelijk past daar ook een nieuwe sporthal in. 
Tevens zouden zich in de Plaspoelpolder dergelijke wooninitiatieven kunnen ontplooien. 
Kan het college een korte toelichting geven op initiatieven die de raad binnenkort 
voorgelegd krijgt? 
 
Sociaal Domein 
Gemeentebelangen Rijswijk maakt zich zorgen over de bestedingen in het sociaal domein. 
Houden wij nu miljoenen over omdat wij zo efficiënt en preventief werken of bereiken we te 
weinig kwetsbare ouderen? Houden we veel zakelijke "keukentafel gesprekken" en missen 
we daar de menselijke maat? Meer dan ons lief is worden we door ouderen en hun 
kinderen benaderd dat de huishoudelijke zorg teveel wordt versoberd. Wij horen graag de 
wethouder in deze.  
 

De net genoemde zorgen geven aan dat het voor ons nog onduidelijk is of het nu goed 
gaat in het sociaal domein. Om te kunnen bepalen wat goed is moet er meer duidelijkheid 
en aandacht gegeven worden over specifieke casussen, anders wordt er teveel 
geconcentreerd op incidenten. Goede informatiesystemen ontbreken nog, wat controle en 
sturing door de raad, ook de komende jaren, lastig maakt. Deze problematiek speelt bij het 
overgrote deel van alle gemeenten en Rijswijk is hierop geen uitzondering. 

In 2014 zijn in korte tijd vele besluiten genomen en nu het aankomt op de executie zou het 
toch jammer zijn als er nog zaken niet goed gaan. Daarover maakt GBR zich zorgen en wil 
graag uitleg c.q. enige geruststelling. 

De jeugd ombudsman maakt zich zorgen over de jeugdopvang. Ook in Rijswijk zijn er een 
aantal jongeren die hulp behoeven. GBR wil graag uitleg of er zorgen zijn omtrent 
jeugdopvang in Rijswijk. 
 
Cultuurvisie 
De Cultuurvisie laat lang op zich wachten. Een voordeel daarvan is dat er vele partijen bij 
betrokken worden. Voor GBR een belangrijk dossier waarin fundamentele keuzes 
gemaakt moeten worden hoe wij vanuit Rijswijk hieraan invulling willen geven. Er wordt 
veel subsidiegeld uitgegeven en als wij aan een toekomst denken voor Rijswijk in 2030 
dan zullen er net als in de ons omliggende gemeenten, keuzes gemaakt moeten worden. 
Zeker voor de instellingen waar heel veel subsidiegeld naartoe gaat. We kunnen niet 
wachten om deze discussie met de raad te voeren en vragen snelheid in deze. 
  
 
Administratieve handelingen 
Gemeentebelangen Rijswijk constateert dat verenigingen, bedrijven en individuele burgers 
ieder jaar opnieuw een veelvoud aan vragenlijsten moeten invullen en daaraan 
gerelateerde bewijsstukken moeten overleggen. Neem als voorbeeld de eisen rondom een 



 

 

 

 

 

exploitatievergunningen bij verenigingen die gelijk zijn aan die van commerciële partijen. Is 
dat nou echt nodig? In de zorg is de administratieve last niet veel beter. Laten we in 
Rijswijk het initiatief nemen om in dit kader te zorgen voor een administratieve 
lastenverlichting. 
 
De sporthal in RijswijkBuiten 
Wederom hebben we geconstateerd dat de sporthal in RijswijkBuiten duidelijk 
gepositioneerd is in deze begroting en wederom als gegeven ons wordt aangereikt. Er 
wordt nu zelfs gevraagd om een voorbereidingskrediet van bijna € 600.000,-. Een hoog 
bedrag, zeker gezien het feit dat de raad hierover nog geen uitspraak heeft gedaan. Wij 
willen eerst een kader stellend debat in de raad over zaken als: noodzaak nieuwe sporthal, 
mogelijke locaties, functionaliteiten, opknappen Marimbahal, wat zijn de ambities etc.  
 
In dit kader willen wij dan ook de volgende motie indienen: 

De gemeenteraad van Rijswijk, in vergadering bijeen op 3 november 2014  
Overwegende dat 

- De raad zich nog niet heeft uitgesproken over de mogelijke locatie van de nieuw te 

bouwen sporthal; 

- De raad zich nog niet heeft uitgesproken over het te realiseren ambitie niveau van 

de nieuw te bouwen sporthal; 

- De raad geen inzicht heeft in mogelijke alternatieven; 

Verzoekt het college van burgemeester en wethouders om:  

- Vanuit de begrote € 595.000,- als voorbereidingskrediet voor de sporthal 

RijswijkBuiten een bedrag van € 30.000,- vrij te maken t.b.v. besluitvorming rondom 

de nieuwe sporthal.  

- Restant van de gelden te reserveren en pas vrij te geven na expliciete goedkeuring 

vanuit de raad.  

en gaat over tot de orde van de dag. 

 
Parkeren 
In de kadernota parkeerbeleid is als uitgangspunt geformuleerd dat er een betaalbaar 
parkeerbeleid gevoerd moet worden. Dit geldt voor zowel de burgers als voor de 
gemeente. Het parkeerbeleid mag geen melkkoe worden van de overheid. Op dit moment 
heeft het college het voorstel om het uurtarief, bij parkeerautomaten, ongewijzigd te 
houden. De vergunning voor ondernemers is drastisch verlaagd. Vraag blijft nog wel of het 
huidige bedrag wel uit te leggen is. In 2016 zal de gemeente overgaan tot fiscalisering. Op 
dat moment zal ook de parkeerverordening met zijn tarievenmodel aangepast moeten 



 

 

 

 

 

worden. Wij stellen dan ook voor om de inflatiecorrectie t.b.v. de vergunningen voor 
particulieren en de dagkaarten niet nu door te voeren. Graag horen wij de wethouder 
hierover. Indien nodig willen wij in de tweede termijn hier een motie over indienen.  
 
Economie 
Gemeentebelangen Rijswijk is teleurgesteld over de ambitie die B&W uitspreekt rondom 
de groei van de economie. Waar de provincie Zuid Holland een groei van 0,3 procent in 
bedrijven verwacht, beperkt Rijswijk dit tot 0,2 procent.  
De groei van banen in Rijswijk staat op 0,3 procent, terwijl in Haaglanden er een groei is 
geprognotiseerd van 0,7 procent. 
Gezien het herstel van de economie worden de huidige ambities zelfs behaald als je niets 
doet en het aan de markt overlaat. Weliswaar is het een standpunt van de VVD om het 
aan de markt over te laten, maar we hadden van deze wethouder meer ambitie verwacht. 
Graag reactie. 
 
 
Eneco 
Als laatste voorzitter. De inkomsten vanuit ons belang in Eneco neemt steeds meer af en 
is geen financiële constante meer. Verkoop van aandelen zou kunnen resulteren in een 
fonds met wel een vaste financiële component. Graag zien wij hierover een stuk vanuit 
B&W met de voor- en nadelen en horen graag hierover de mening vanuit het college. Ook 
hiervoor zullen wij indien nodig in de tweede termijn komen met een motie. 

     

Voorzitter, tot zover onze inbreng in de eerste termijn. 

Ik dank U allen voor uw aandacht. 

 


